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BRMG-KSiB-II.0012.2.2015 
 

 
PROTOKÓŁ NR 4–2/2015 

 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 29 stycznia 2015 roku, a rozpoczęło się o godz. 8.30, w Sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Na stan czterech (4) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery osoby 
(4), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Radny Piotr Grzelak (członek Komisji) – z dniem 01 stycznia 2015 r. został powołany 
Zarządzeniem Nr 1748/14 Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 29 grudnia 2014 roku 
na stanowisko Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 4 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowych dla 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Gdańsku na 2015 rok – druk nr 36.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańsku zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 39. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia zostały 
jeszcze skierowane do Komisji następujące projekty uchwał do zaopiniowania:  

 
• w sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie dzielnicy 

przemysłowej Kokoszki oraz osiedla mieszkaniowego przy ul. 
Fundamentowej w Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami przyległymi dla 
odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków świadczonych przez 
Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych i Komunalnych „UNIKOM” Spółka 
z o.o. w Gdańsku – druk nr 45. 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku posiedzenia: 
0 głosów za, 2 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się 
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• w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na 
których zamieszkują mieszkańcy – druk nr 80. 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku posiedzenia: 
3 głosy za - jednogłośnie 

 
Druk nr 80 będzie omawiany jako pkt 1A porządku posiedzenia 

 
• w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na 
nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne – druk nr 81. 

 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku posiedzenia: 
3 głosy za - jednogłośnie 

 
Druk nr 80 będzie omawiany jako pkt 1B porządku posiedzenia 
 

• w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno – wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część 
roku – druk nr 82. 
 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku posiedzenia: 
3 głosy za - jednogłośnie 

 
Druk nr 80 będzie omawiany jako pkt 1C porządku posiedzenia 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia 
wraz z przegłosowanymi zmianami, w wyniku którego Komisja porządek przyjęła 
jednogłośnie – 3 głosami „za”.  
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowych dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2015 rok – druk nr 36. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 stycznia 2015 r. - BRMG-S.0006.36.2015). 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 36. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 36 – bez poprawek. 
(Opinia nr 4-2/15-1/2015). 
 

PUNKT – 1A 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy – druk nr 80. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 stycznia 2015 r. - BRMG-S.0006.80.2015). 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. Zgłosił również Autopoprawkę, 
ponieważ w uzasadnieniu projektu uchwały znalazły się dwa błędy. Mianowicie w 
pozycji 4 i 6 wskazaliśmy, że jest wzrost o 1%, a jest spadek o 1% wydatków w roku 
bieżącym w stosunku do roku ubiegłego. Uzasadnienie uchwały nie jest 
publikowane, ale co do formy należy je sprostować stąd Autopoprawka o 
sprostowaniu oczywistej pomyłki pisarskiej w tych dwóch pozycjach.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
Powiedział: panie dyrektorze, te wszystkie uchwały, o których będziemy 
dyskutować i przyjmować na tej sesji są związane ze zmianą w ustawie, o której 
pan mówił. Natomiast czeka nas również decyzja i dyskusja o zmianie systemu, a 
rozumiem, po przetargach, które będą ewentualna decyzja co do wysokości 
stawek. Dzisiaj powtarzamy to co było po to, żeby system dalej działał.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To są uchwały techniczne tak naprawdę. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przewidujemy, że te stawki zmienią się w roku 2016, będzie zmiana stawek, chyba, 
że coś nadzwyczajnego wyjdzie po przetargach, dużo większe niż kalkulujemy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mogę tylko dodać, że zasada kalkulacji została taka sama, czyli nie wliczamy tu 
kosztów inwestycji, amortyzacji majątku. Te wydatki będą finansowane z nadwyżki 
w systemie.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy są jakieś inne pytania?  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Mówi pani, że w 2016 ulegną zmianie te stawki?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mogą, po przetargach.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jakie są na dzisiaj perspektywy? Czego się można spodziewać?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie wiemy.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zakładamy, że może nawet wzrosnąć, że stawki mogą wzrosnąć nawet do 100%, 
ponieważ wiemy, że firma przewozowa cały czas przedstawia nam kalkulacje 
swoich kosztów i ma stratę dosyć znaczącą na systemie.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli należy spodziewać się znaczących wzrostów tych stawek.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Albo włączenia się konkurencji i presji na mniejsze stawki. Nie wiemy jak się 
zachowa rynek, bo dzisiaj mamy dwie firmy, które świadczą usługi. Jedna firma 
wygrała jeden sektor, a pozostałe pięć sektorów druga firma. Czy tak się rozłoży 
ten układ sił? Nie wiemy. Może być tak, że inna firma będzie mieć inny sektor i 
wtedy będzie inna presja na ceny. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
W tej chwili stawka za wywóz w zależności od strefy jest od 85 do 107 zł jeżeli 
dobrze pamiętam, tak? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jeśli chodzi o porównanie tych stawek obecnych. Mamy do innych miast to my 
jesteśmy wysoko, nisko?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W tej dolnej połowie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oprócz tego te nasze stawki są od powierzchni, a w miastach znaczącą stawką jest 
od osoby.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Powinniście państwo doprowadzić do jakiejś porównywalności, żeby można było… 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ustawa wprowadziła limit górnych stawek.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ta ustawa dopiero. 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, ale to też jest taki punkt odniesienia. Górna stawka dla metody 
powierzchniowej to jest 1,04 zł. A my mamy 44 grosze więc 60 groszy różnicy, czyli 
jesteśmy na poziomie 40% maksymalnej stawki.   
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Natomiast po inwestycjach rozumiem, że możemy oczekiwać jakiś pozytywnych z 
kolei efektów?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To co powiedział pan dyrektor, modernizacja obiektu, tam, gdzie jest siedziba 
pracowników zajmujących się gospodarką śmieciową nie będziemy finansować ze 
stawki opłat, bezpośrednio nie wnosimy do stawki ani amortyzacji ani tych 
kosztów. To po prostu ze środków, które pozostają z roku, które planujemy, że 
zostaną z roku 2014, też była nadwyżka w roku 2013. I z tych środków finansujemy 
inwestycje.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Natomiast jeszcze raz, przepraszam, wrócę do tego, po tych dużych inwestycjach, 
które są planowane, rozumiem, że należy oczekiwać…  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pan mówi ogólnie o inwestycjach? Czy o inwestycjach „śmieciowych”. 
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Mówię o inwestycji technologicznej. 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Generalnie ta inwestycja ma na celu zabezpieczenie miasta przed wykonaniem 
wymaganych poziomów odzysku odpadów. Ona jest jakby nastawiona na to, bo 
proszę pamiętać, że celem nadrzędnym nad tym wszystkim, o czym teraz 
rozmawiamy jest zobowiązanie Polski wobec Unii Europejskiej do wykonanie 
pewnych poziomów odzysku. Cały system gospodarki odpadami komunalnymi ma na 
celu spełnienie tego warunku, ponieważ kiedyś ustawa dopuszczała zawieranie 
umów przez właścicieli nieruchomości bezpośrednio z firmami wywozowymi i to nie 
dawało dla kraju gwarancji wykonania tego odzysku, bo te odpady gdzieś znikały 
stąd ubrano gminy w ten obowiązek i dano nam narzędzia do tego. Także ta 
modernizacja Zakładu Utylizacyjnego w Szadółkach ma na celu zabezpieczenie 
miasta przed wykonaniem poziomów odzysku.    
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pan mówi o spalarni.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak i tej technologii. Czyli mówiąc krótko jest to obowiązek formalny. I to 
rozumiem, ale skutkiem tych zmian, czy ja dobrze rozumiem, że można zakładać, 
że będzie znaczące zmniejszenie opłat za wywóz odpadów?   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tego nie wiemy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie wiemy. Być może będzie wzrost dlatego, że to zależy jak się zachowa rynek 
zagospodarowania odpadów wysokoenergetycznych, bo jest zakaz składowania 
odpadów wysokoenergetycznych, czyli składowanie takich odpadów podlega karom 
środowiskowym. I teraz albo znajdzie się rynek na zagospodarowanie odpadów i je 
zagospodaruje, albo sami sobie to zagospodarujemy w postaci spalarni albo 
będziemy składować i płacić kary. Tak czy inaczej, każdy z tych elementów będzie 
pływać na przyszłe stawki.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To znaczy kary nie będą wpływać, bo kary nie mogą wchodzić w skład stawki.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale na przykład sprzedaż komuś do spalenia czy oddanie do spalenia sobie samemu 
generuje pewne wydatki, które mogą wpływać, ale może nie będą wpływać. To 
zobaczymy jeszcze.   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Państwo jeszcze nie macie pewności czy zbudowanie spalarni i sprzedaż energii 
cieplnej, energii elektrycznej, że to jest dobry biznes, bo przynosi przychody, a nie 
koszty? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest raczej inne pytanie. To jest pytanie czy mamy alternatywę. Odpady nie 
mogą być składowane. Teraz pytanie co chcemy z nimi zrobić?   
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Chyba, że chcemy płacić kary.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Czy znajdziemy kogoś, kto to od nas kupi i je zagospodaruje, czy też sami je 
zagospodarujemy w postaci spalarni. To jest to pytanie. I my nie wiemy. Natomiast 
rachunek jako taki jest rachunkiem spalarnianym, czyli wiadomo ile kosztuje ta 
technologia, czy mamy...  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Właśnie o to było moje pytanie. Czy państwo już wiecie czy to rozwiązanie 
przyniesie poprawę efektywności ekonomicznej?   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W naszym odczuciu bezpieczniej jest zrobić to samemu niż liczyć na to, że rynek 
odbierze od nas odpady wysokoenergetyczne.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Pewnie. I jeżeli zrobimy to samemu, czyli będziemy mieć spalarnię, załóżmy dobór 
technologiczny, nieszkodliwą dla środowiska to wówczas te przychody z energii 
cieplnej i elektrycznej… 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To spowoduje, jakby wpłynie na zmniejszenie ceny pobieranej na bramie spalarni 
za spalenie tych odpadów.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Właśnie. Czyli można liczyć na znaczny spadek, chyba, że miasto chce na tym 
zarobić… 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie można tak powiedzieć. To są dywagacje, niczym nie przeanalizowane. Tego nie 
wiemy. W związku z tym, żeby nie obligować się tutaj do zmniejszenia stawek, bo 
tych analiz nie robiliśmy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pytanie jest teoretyczne rozumiem, tak?  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Odpowiedź też jest teoretyczna. Jeżeli cena na bramie spalarni po zmniejszeniu 
dochodów ze sprzedaży energii będzie taka jak dzisiaj płacimy elektrociepłowniom, 
cementowniom za odbiór odpadów energetycznych taka sama to nie będzie 
wpływu. Jeżeli będzie wyższa to wpłynie na podwyższenie stawki. Jak będzie 
niższa wpłynie na obniżenie stawki.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Szanowni państwo, w tej dyskusji, tak jak powiedzieliśmy na samym początku, 
będziemy mieli jeszcze przynajmniej dwa posiedzenia w tym półroczu, albo w tym 
roku dotyczące gospodarki odpadami i o normalnej godzinie o 16, więc prosiłbym 
pytania odnośnie uchwały. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tylko skomentuję jednym zdaniem. Chciałbym mieć nadzieję, że państwo 
przystępując już do finalizacji tych działań macie jakieś swoje wyobrażenie…      
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oczywiście, ale to jest jeszcze wstępny etap.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ja nie chcę państwa deklaracji, że powiecie mi jaka będzie stawka za odbiór 
śmieci. Ja tylko chciałem zapytać czy państwo macie w swojej świadomości cele, 
które wam przyświecają? Czy chcecie poprawić ekonomicznie efektywność tego 
procesu, czy też to będzie inwestycja, która nie wpłynie, a nie daj Boże jeszcze 
zwiększy, więc ja pytałem o proste założenia tylko i wyłącznie. O nic więcej.  
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Chcemy nie pogorszyć obecnej sytuacji.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest to wstępny etap. 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Rynek się kurczy odbiorów odpadów energetycznych. Odpadów jest zbyt dużo na 
obecne cementownie, które istnieją na rynku.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale cementowni to się opłaca.  
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie ma już dotacji unijnych. Nie buduje się już tak dużo infrastruktury i tego 
cementu coraz mniej się sprzedaje.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jednostka energetyczna w cementowni pochodząca z węgla kamiennego, który jest 
alternatywną w stosunku do tych wysokoenergetycznych odpadów, jest to 
biznesowo dla nich super interes.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Trzeba zorganizować spotkanie z Zakładem Utylizacji z zespołem, który … 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeżeli jest potrzeba to możemy zrobić nawet komisję dotyczącą ZUT-u, dotyczącą 
spalarni i naprawdę podyskutujemy o tym nie patrząc na presję czasu. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest zespół, który to analizuje.   
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Jasne.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeżeli nie ma już żadnych pytań co do konkretnie druku 80, a nie całej gospodarki 
odpadami to chciałbym przejść do głosowania opinii tego druku.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 80 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 80 + Autopoprawka – bez poprawek. (Opinia nr 4-
2/16-2/2015). 
 

PUNKT – 1B 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z 
odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 81.  
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 stycznia 2015 r. - BRMG-S.0006.81.2015). 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 81. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 2 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 81 – bez poprawek. (Opinia nr 4-2/17-3/2015). 
 
 

PUNKT – 1C 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 82.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 stycznia 2015 r. - BRMG-S.0006.82.2015). 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 82. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 2 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 82 – bez poprawek. (Opinia nr 4-2/18-4/2015). 
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PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 39. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 stycznia 2015 r. - BRMG-S.0006.39.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
Powiedziała m. in: W Budżecie przewidziane jest zadanie dotyczące budowy układu 
drogowego Nowa Portowa, Nowa Kaczeńce. Z uwagi na to, że prowadzone są 
rozmowy z Zarządem Morskiego Portu o szerokim zakresie rozbudowy, modernizacji 
sieci drogowej i kolejowej w porcie zewnętrznym w Gdańsku w ramach partnerstwa 
będzie realizowana przebudowa ulicy Nowej Portowej, Nowej Kaczeńce oraz 
Kontenerowej będzie realizowana przebudowa linii kolejowej służącej obsłudze 
portu. Nastąpi likwidacja wąskich gardeł dotyczących układu drogowego w obszarze 
Portu Północnego i w tym przedsięwzięciu miasto Gdańsk będzie realizowało swoje 
zadania związane z ul. Nową Kaczeńce i Kontenerową w latach 2016 – 2017 w 
kwocie 22 900 000 zł. Tak jak wspomniałam, w roku bieżącym zarezerwowane 
mamy środki 9 mln 900 tys. zł, natomiast w roku 2016 8 mln zł i w roku 2017 5 mln 
zł. Również z Zarządem Morskiego Portu będziemy ubiegać się o dofinansowanie 
tego zadania z europejskiego programu CEF. Wspólna aplikacja musi być złożona do 
15 lutego i to powoduje, że wprowadzamy na sesję styczniową zmianę w WPF-ie. 
Natomiast ta zmiana nie wymaga zmiany w budżecie uchwałą Rady Miasta Gdańska 
przesunięcie między zadaniami nastąpi Zarządzeniem Prezydenta. Dziękuję.        
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały. Powiedział m. in.: reasumując 
dla bardzo dużego projektu inwestycyjnego na 280 mln w Porcie Północnym 
będziemy się biegać o dofinansowanie w kwocie 85%. Jeszcze jesteśmy z Zarządem 
Portu więc nasze zaangażowanie będzie jak gdyby częściowe. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli te 15% całkowitego naszego kosztu to jest 22 mln 900 zł.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Dla zadania, które jest warte 280 mln zł.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
O strukturę właścicielską Morskiego Portu. Nie pamiętam jaka jest.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Większościowym udziałowcem jest Skarb Państwa. Miasto Gdańsk też jest 
udziałowcem. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
4% jeżeli dobrze pamiętam. Na razie dominującym tam jest Skarb Państwa, taki 
ponad 80%, a resztę mają pracownicy.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W latach 90-tych staliśmy się udziałowcem Portu z tytułu podatku od 
nieruchomości.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Natomiast według ustawy o Portach Morskich przedstawiciel gminy, na której 
znajduje się port morski jest przewodniczącym rady nadzorczej. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Pan Prezydent jest właśnie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
O ile wiem to ma nastąpić duża transakcja w tej strukturze, czyli sprzedaż 
największej spółki.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Ale to już jest pytanie do Zarządu Portu.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak, ale to jest w tej samej strukturze, prawda?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Zarząd Portu Morskiego zarządza portem. Ma spółkę, o której pan mówi i 
rzeczywiście będzie ją sprzedawał.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale to jest w tej samej strukturze? O tej samej strukturze mówimy? 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
O Zarządzie Portu, tak.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie wiem, czy będzie sprzedawany grunt.  
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Nie o gruncie mówimy. O spółce.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
O spółce Port Gdański Eksploatacja. Rozumiem, że nikt nie jest przygotowany. 
Jestem z branży portowej, więc trochę wiem więcej na ten temat.   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Czyli będą prywatyzować usługi.  
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Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
To już jest bardzo zaawansowane o ile wiem. W zasadzie wybrany jest inwestor.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Czy jakieś pytania do tego druku?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Inwestor wybrany do?  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Do prywatyzacji części przedsiębiorstwa, Port Eksploatacja.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Czyli serce tego całego biznesu zostaje sprzedane. Więc ja zastanawiam się nad 
sensownością angażowania się miasta w inwestycję… 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale to jest układ drogowy.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale on służy, jak pani uzasadniła, właśnie tej jednostce.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale my mamy zadanie, na początku powiedziałam, że mamy w budżecie 
zabezpieczone środki w rok 2015 9 mln 900 tys. zł na przebudowę, modernizację 
ul. Kaczeńce. W związku z tym, że chcemy rozszerzyć zakres modernizacji i mamy 
możliwość uzyskania środków z CEF w związku z tym jest sensowne, żebyśmy w 
partnerstwie z Portem robili to przedsięwzięcie. 
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Dlaczego jest sensowne?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dlatego, że będzie większy zakres i może być dofinansowanie z Unii Europejskiej 
poprzez partnerstwo, a gdy będziemy realizowali sami to tego dofinansowania nie 
otrzymamy.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jednym ze strategicznych interesów Miasta Gdańska jest także rozwój gospodarki 
portowej. Rozwój gospodarki portowej jest możliwy przez rozbudowę układu 
drogowego. 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale jeśli miasto sprzedaje tą spółkę, która jest sercem tego biznesu?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Miasto nie sprzedaje.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Nie, nie, panie radny, żeby panu wytłumaczyć dokładnie. Zarząd Portu jest … 
 
Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Właścicielem tej spółki…  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, udziałów w wysokości 4%.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Miasto jest udziałowcem w tej spółce.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Zarząd Portu jest ustalony przez ustawę. Miasto Gdańsk jest w małym stopniu 
właścicielem Zarządu Portu, który zarządza całym terenem portowym, między 
innymi w zasobach Zarządu Portu jest spółka Port Gdański Eksploatacja. To jest 
spółka córka.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Która jest sercem tego całego biznesu.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Jest spółką eksploatacyjną.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
I jest sercem tego biznesu. To jest największa część tego…  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Sercem tego całego biznesu portowego jest zarządzenie terenami, gruntami 
portowymi.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Ale to nie wynika jakby z danych ekonomicznych. I wielkość obrotów i wielkość 
zysków generuje właśnie ta Eksploatacje, ale pan to wytłumaczy, bo pan branżowo 
to zna lepiej.  
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
My tutaj mówimy o partnerstwie publiczno – prywatnym. W interesie miasta, dla 
rozwoju miasta jest wspierać biznes niezależnie od własności. Czyli w interesie 
miasta jest wspierać biznes. To jest partnerstwo publiczno – prywatne. Na razie 
jeszcze nie, bo to jest spółka Skarbu Państwa.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Tak tylko dla oceny tego pomysłu czy pani dyrektor mogłaby powiedzieć jaka jest 
kwota, której miasto spodziewa się jako 4% udziałowiec tej właśnie sprzedaży 
spółki vs kwota, którą musi włożyć w tą właśnie inwestycję drogową?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przecież ta spółka portowa, o której mówimy to jej udziałowcem nie jest miasto 
tylko Port.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Dokładnie.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W związku z tym z tej sprzedaży udziałów miasto nie będzie miało żadnych 
środków, ponieważ miasto jest udziałowcem spółki Zarząd Morskiego Portu, a ta 
spółka, która jest prywatyzowana to miasto w niej nie ma udziałów.  
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Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
To wiemy.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ani akcji. W związku z tym nie może mieć z tego tytułu żadnych dochodów ze 
sprzedaży.  
 

Radny Jerzy Milewski – członek Komisji 
Może mieć, bo jest 4% udziałowcem. Mamy mało czasu. Przerwijmy to. Nie ma 
sensu.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Ta inwestycja jest zasadna o tyle, że za 22 mln wkładu miasta możemy zyskać w 
mieście Gdańsku inwestycję, która jest warta 280 mln.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokładnie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Takie jest clue tej zmiany w WPF-ie.  
 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 39. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 2 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 39 – bez poprawek. (Opinia nr 4-2/19-5/2015). 
 

PUNKT – 3 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Wobec braku zgłoszonych spraw Przewodniczący Piotr Borawski podziękował 
wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji, a następnie zaprosił na kolejne 
posiedzenie, które odbędzie się wspólnie z Komisjami Polityki Gospodarczej i 
Morskiej oraz Zagospodarowania Przestrzennego 16 lutego o godz. 16:00 i na tym 
zakończył obrady.  
 

Posiedzenie zostało zakończone -  godz.9:05. 
Przewodniczący 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 
 
 

Piotr Borawski 
 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


